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VIRÁGVASÁRNAP                             B év       1 – 3 oldal 
 
Olv.: Iz 4-7 – Fil 2,6-11 – Mk14,1-15,47 
Az Úr szenvedésének vasárnapja 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
  
Az Úr jeruzsálemi bevonulásának ünneplése 
 
Isten hozta a Testvéreket! Abban a hitben kezdjük el ezt a szent nagyhetet, hogy a magunk 
mögött hagyott napok alkalmasak voltak arra, hogy magunkba nézzünk és felkészüljünk 
keresztény hivatásunkra, keresztény küldetésükre. Egy posztmodern világban élünk. Ennek 
legjellemzőbbje az, hogy hitetlen és önző. Talán még hitetlenül lehet élni, - állíthatják a 
filozófusok, - de önző módon semmiképpen nem. Az is elgondolkodtató, hogy hitetlen ember 
mennyire lehet önzetlen? Az önzetlenség magjait Jézus Krisztus vetette el ebben a világban. 
Mindannyian önző természettel születünk Az ember nagy feladata, hogy önző természete 
ellenére felkészüljön arra, hogy egy közösség tagjaként tudja leélni az életét. Egyedül senki 
sem élhet. Az önző ember egymaga marad. Az önző ember elszigetelődik, gondolkodása azt 
jelenti, hogy mindenki neki szolgál. A körülmények, a világ, főleg Európa jelenlegi helyzete 
felszólít bennünket arra, hogy többet munkálkodjunk az életünkön.  
 

Többet foglalkozzunk azzal,  
hogy miképpen lehetünk egy közösség élő tagjai.  
Ilyenné az ember csak önzetlen szívvel lehet.  
Az egyén javát mindig megelőzi a közösség érdeke.  

 
Az egyén csak egy közösségben, 

egy közösség támogatásától erősítve élhet méltó emberi életet. 
 
A nagyböjti idő alkalmas volt arra, hogy ezeken a kérdéseken elgondolkodjunk. 
Virágvasárnappal elkezdjük ezt a szent nagyhetet. Forduljunk Jézus felé, aki bevonul 
Jeruzsálembe, mert eljött az ő órája. Nagy várakozással tekintettek az emberek Jézusra és 
hozsannáztak! Nem is gondolunk arra, hogy ez a szó mit jelent. Hozsanna! Segíts!  
 

Segíts Jézus! Hozsanna!  
Segíts nekünk, mert megzavartak bennünket.  
Segíts nekünk, mert fölforgatták az értékrendünket!  
Segíts nekünk, hozsanna,  
hogy emberhez méltó módon élhessünk egymás javát keresve,  
egymás örömére, egymás boldogulására és boldogságára.  

 
Nagyon jól ismerjük a történetet. A hozsanna pár nap múlva feszítsd meg-re változik. Akitől a 
segítséget vártuk, Azt megalázzuk, meggyalázzuk, és azt gondoljuk, hogy nélküle is tudunk 
élni. Ez a mai nap ezt a gondolatot is erősítse bennünk:  
 

Nem tudunk Isten nélkül élni!  
Nem tudunk mindig érvényes, minden helyzetben,  
minden körülmények között érvényes értékek nélkül élni.  
Ezeket az értékeket csak az képviseli, 
aki az életét is oda tudja adni a másik emberért.  
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Ma ünnepeljünk. Legyen hozsanna Jézusnak! 
Mindegyikünk bátran mondja ki: Segíts, mert szükségünk van Rád! 

Mondjunk köszönetet Jézusnak, aki komolyan gondolta a megsegítésünket, 
mert az életét kockáztatta és meghalt értünk! 

 
Barkaszentelés 
Megszenteljük ezeket az ágacskákat, amik a béke szimbólumai, mert arról szólnak, hogy 
mindenek ellenére, legyen akármilyen hideg a tél, legyen akármilyen szívós a hideg, - most is 
hideg van, - a virágok mégis nyílnak, mert legyőznek minden életet akadályozó ellenséges 
erőt. Minden tél után tavasz következik és minden tavasz ígéretes. Ebben az idei esztendőben 
különösképpen is úgy fogjuk meg ezeket az ágacskákat, mint az ígéret szimbólumait. 
 
Könyörögjünk 
Mindenható örök Isten szenteld meg ezeket az ágakat, amelyeket kezünkben hordozunk, hogy 
mi, akik most örvendezve Jézus Krisztus nyomába lépünk, ő általa eljussunk a béke 
országába, aki él és uralkodik mindörökkön örökké.                                          +  A M E N  + 
 
 
Bevezetés a szenvedéstörténethez 
 
Kedves Testvérek! 
Virágvasárnap van. Hozsannázunk, öröm van a szívünkben, hiszen megérkezett hozzánk Aki  
az életünk szerzője. Nem sok idő telik el és minden megváltozik. Ilyenek vagyunk mi 
emberek, ma örülünk, holnap szomorkodunk. Ma boldogok vagyunk, holnap 
ellenségeskedünk, de áll a kereszt, mert Jézus elfoglalta trónját. Jézus Krisztus óta ez a kereszt 
az élet forrása, a szeretet szimbóluma. Lehet gúnyolódni rajta, lehet olyan embertelen és 
életellenes gondolatokat megfogalmazni, hogy a kereszteket le a falakról, a kereszteket 
eltávolítani az iskolákból.  

A kereszt az élet szimbóluma, 
mert nagyobb szeretete senkinek nincs annál, 

mint Aki életét adja barátaiért! 
 

Ha élni akarunk, akkor meg kell nyitni a szeretet forrásait.  
Mindegyikünk szívében ott lakik az Isten, a Szeretet!  
Ha kinyitjuk szívünket egymás számára,  
akkor az élet mindenek fölé emelő erejével találkozunk.  

 
A mai napon találkozzunk Jézussal, aki az életünk szerzője! Ezeket a barkaágakat majd 
helyezzük el otthonunkba. A régiek mindig egy olyan helyre tették ezeket, hogy mindenki 
találkozzon velük, amikor belép otthonunkba. Ezek valóban az élet szimbólumai. 
Ragaszkodjunk az élethez. Örüljünk az életnek és szent lelkesedéssel, bátran vállaljuk 
egymást! Van hozzá erőnk, van hozzá képességünk, legyen hozzá akaratunk is. Élni akarunk  
- emberhez méltó életet! Jézus a mesterünk! 
 
Könyörögjünk 
Mindenható örök Isten, Üdvözítőnk példát adott nekünk az alázatosságra, amikor szent 
akaratodból emberi testet öltött és vállalta a kereszthalált. Segíts jóságosan, hogy 
kínszenvedésének tanítását megértsük és társai lehessünk a feltámadásban, Aki Veled él és 
uralkodik a Szentlélekkel egységben Isten mindörökkön örökké.                      +  A M E N  +  
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 
 
Kedves Testvérek! 
Ma különös súlya van ennek az imádságnak, az Úr imádságának. Ne feledkezzünk meg arról, 
hogy Isten előtt semmire se hivatkozhatunk. Térjünk már észhez. Isten elé csak üres kézzel 
állhatunk. Isten betölti a mi vágyainkat és erőt ad, isteni erőt! 
 

Mi Atyánk… 
 
Szentmise befejezése 
 
Kedves Testvérek! 
Nagyon fontos napok következnek. Nagyhétről van szó. Már ez is jelzi, hogy nagy 
eseményekre, életünk szempontjából meghatározó történésekre készülünk.  
Nagycsütörtök, nagypéntek, nagyszombat, ez a szent három nap különösképpen is fontos a 
mi keresztény életünk szempontjából. Ha valamikor, akkor 2012-ben nagyon figyeljünk 
ezekre az üzenetekre, mert úgy látszik, Európában mostanra élesedett a harc. Egyházellenes, 
Vatikán-ellenes, papellenes, hitellenes hangulat uralkodott el. Az Európai Unióhoz tartozunk, 
Európához tartozunk, inkább ezt mondanám, de van arcunk. Azt látom, hogy az Európai 
Uniónak nincs arca. Európának van arca, a kereszténységtől kapta.  
 
Nekünk most azért van nehéz helyzetünk, mert mi európaiak vagyunk, sok szempontból az 
élen. Kinek volt alkotmánya Európában, mikor a magyaroknak már régen volt. Melyik nemzet 
hirdette ki a vallási türelmi rendeletet, míg mások ölték, meg gyilkolták egymást Istenre 
hivatkozva. Még sok minden mást is mondhatna az ember. Tudomásul kell venni a helyzetet. 
Jézus azt mondta: „Menjetek el az egész világra és tegyetek tanúságot Rólam!” Vagy meg 
tudjuk jeleníteni az értékeinket, vagy ez a neoliberális gondolkodás elsöpör bennünket. 
Európát gyökértelenné tette, ezt látjuk. Ne engedjük, hogy minket is kitépjenek a Kárpát-
medencéből. 
 
Nagy ünnepekre készülünk. Fontos, hogy tudatosítsuk magunkban ezeknek a napoknak az 
üzenetét. Nagycsütörtök az utolsó vacsora emléknapja. Este ½ 6-kor van itt ünnepi szentmise. 
Krisztus örökségéről van szó, az Eucharisztiáról és a lábmosásról. Az Eucharisztia és a 
lábmosás összetartozik. Nincs Eucharisztia a szegényekről való gondoskodás nélkül. Ez tette 
gyökértelenné Európát, mert az örökség egyik részét elfelejtették. Nagyon nagy ünnep 
nagycsütörtök, az Eucharisztia és a lábmosás egységéről van szó. A Máltai Szeretetszolgálat 
kezdettől fogva hirdette ezt az igazságot, sokakban tudatosította, talán még az egyháziakban 
is. Nagypénteken este 1/2 6-kor van az úgynevezett csonkamise. A kereszt előtt állunk hittel 
és reménységgel. Nagyszombat az új élet ünnepe. Este 7 órakor ünnepelünk itt. 
  

Szeretettel várjuk a Testvéreket! 
Bensőséges, csendes, lelket nyitogató napok ezek! 

 
+  Á L D Á S  + 

 
 
 
 


